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Hoe	  palliatief	  is	  de	  biljartsport?	  
Aantal	  clubs	  :	  164	  
Aantal	  licentiehouders	  :	  2780	  
Gemiddelde	  leeftijd	  :	  57	  
	  

Le	  billard	  :	  un	  sport	  palliatif?	  
Nombre	  de	  clubs	  :	  164	  
Nombre	  de	  joueurs	  avec	  licence	  :	  2780	  
Moyenne	  d’âge	  :	  57	  
	  

	  

	  

	  

	  
Het	   aantal	   lokalen,	   het	   aantal	   clubs	   en	   het	   aantal	   spelers	   zijn	   sinds	   jaren	   in	  
dalende	  lijn.	  
De	  gemiddelde	  leeftijd	  kent	  een	  omgekeerde	  tendens.	  
Tot	  daar	  de	  feitelijke	  vaststellingen.	  	  
	  
De	  KBBB	  trekt	  de	  prijs	  van	  de	  licenties	  op	  voor	  komend	  seizoen.	  Minder	  dan	  een	  
loutere	  indexaanpassing	  weliswaar.	  	  
Het	  aantal	  finales	  wordt	  teruggebracht.	  
Beide	  beslissingen	  lijken	  logisch	  in	  het	  licht	  van	  de	  bovenstaande	  vaststellingen.	  
	  
Als	  alles	  goed	  gaat	  …	  hebben	  wij	  volgende	  jaar	  de	  zesde	  staatshervorming,	  terwijl	  
onze	   biljartbond	   nog	   steeds	   de	   gevolgen	   van	   de	   eerste	   staatshervorming	  
onderschat.	  
	  

	  
Le	  nombre	  de	   locaux,	   le	  nombre	  de	  clubs,	   le	  nombre	  de	   joueurs	   :	  un	   tendance	  à	   la	  baisse	  
depuis	  des	  années.	  
Tout	  au	  contraire	  de	  la	  moyenne	  d’âge	  de	  ces	  joueurs	  du	  reste.	  
Il	  suffit	  de	  constater.	  
	  
La	  FBBB	  augmente	  le	  prix	  des	  licences	  pour	  la	  saison	  à	  venir.	  Une	  augmentation	  inférieure	  à	  
une	  simple	  indexation,	  il	  est	  vrai.	  	  
Le	  nombre	  de	  finales	  se	  voit	  réduit.	  	  	  
Ces	  deux	  décisions	  s’inscrivent	  dans	  la	  logique	  des	  constatations	  ci-‐dessus.	  	  
	  
Pour	  autant	  que	  tout	  se	  passe	  bien	  …	  nous	  aurons,	  l’année	  prochaine,	  la	  sixième	  réforme	  de	  
l’état,	   alors	  que	  notre	   fédération	   sous-‐estime	  encore	  et	   toujours	   les	   effets	  de	   la	  première	  
réforme.	  
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Sinds	  1980	  zijn	  de	  gewesten	  bevoegd	  voor	  culturele	  aangelegenheden,	  waaronder	  
ook	  de	  sport	  wordt	  gerekend.	  
	  
Inmiddels	   hebben	   tenminste	   48	   sportbonden	   een	   gewestelijke	   structuur	   in	   het	  
leven	  geroepen	  om	  “erkend”	  te	  worden	  als	  sport.	  Dat	  belet	  geenszins	  dat	  elk	  van	  
deze	  sporttakken	  nog	  steeds	  “nationale	  kampioenschappen”	  organiseert,	  over	  de	  
taalgrenzen	  heen.	  	  
	  
De	  KBBB	  houdt	  halsstarrig	  vast	  aan	  een	  “federaal”	  statuut,	  zodat	  biljartspelers	  en	  
–clubs	   niet	   in	   aanmerking	   kunnen	   komen	   voor	   de	   financiële,	   materiële,	  
organisatorische	  en	  andere	   tegemoetkomingen	  van	  BLOSO	   in	  Vlaanderen	  of	  van	  
ADEPS	  in	  het	  Franstalig	  landsgedeelte.	  
	  
www.bloso.be	  en	  www.adeps.be	   geven	   voldoende	  overzicht	   van	  het	   aanbod	  en	  
de	   voordelen.	   Projecten	   gebaseerd	   op	   de	   louter	   sportieve	   criteria	   of	   op	   leeftijd	  
lijken	   van	   toepassing	   op	   onze	   biljartsport.	   De	   deuren	   naar	   de	   jeugd	   kunnen	   via	  
deze	  kanalen	  geopend	  worden.	  
	  
Ik	  kan	  enkel	  hopen	  dat	  de	  hoogste	  instanties	  van	  de	  KBBB	  inzien	  dat	  er	  dringend	  
maatregelen	  moeten	   genomen	  worden	   en	  middelen	  moeten	   gevonden	  worden	  
om	  de	  biljartsport	  te	  redden	  van	  verstikking.	  
	  
De	  erkenning	  van	  biljart	  als	  “sport”	  kan	  daar	  ongetwijfeld	  een	  bijdrage	  toe	  zijn.	  

	  
Als	  je	  mijn	  mening	  hierin	  deelt,	  breng	  dit	  onderwerp	  dan	  a.u.b.	  ter	  sprake	  
binnen	  je	  club,	  binnen	  je	  district,	  binnen	  je	  gewest,	  bij	  de	  KBBB…	  
	  
Op	  hoop	  van	  verandering	  !	  

Depuis	  1980,	  les	  régions	  sont	  compétentes	  pour	  les	  affaires	  “culturelles”,	  dont	  le	  sport.	  
	  
	  
Depuis	   lors,	   pas	   moins	   de	   48	   fédérations	   sportives	   ont	   mise	   en	   oeuvre	   une	   structure	  
régionale	   en	   vue	   de	   la	   reconnaissance	   de	   leur	   ‘sport’.	   Cela	   n’empêche	   nullement	  
l’organisation	  de	  championnats	  nationaux	  dans	  chacun	  de	  ces	  sports,	  au-‐delà	  des	  frontières	  
linguistiques.	  
	  
Si	  la	  FBBB	  semble	  ne	  pas	  vouloir	  abandonner	  le	  statut	  “fédéral”,	  il	  en	  résulte	  que	  les	  joueurs	  
et	   les	   clubs	   de	   billard	   ne	   peuvent	   faire	   appel	   aux	   supports	   financiers,	   matériels	   et	  
organisationnels	   offerts	   par	   BLOSO	   en	   Flandre	   et	   l’ADEPS	   dans	   la	   partie	   francophone	   du	  
pays.	  
	  
www.adeps.be	   et	   www.bloso.be	   offrent	   un	   aperçu	   clair	   de	   leur	   offre	   et	   des	   avantages	  
découlant	  de	  la	  simple	  agréation.	  Les	  projets	  axés	  sur	  des	  critères	  purement	  sportifs,	  voir	  sur	  
l’âge,	   semblent	   s’appliquer	  à	  notre	  sport.	   Les	  portes	  vers	   la	   jeunesse	  pourraient	  nous	  être	  
ouvertes.	  
	  
Je	   ne	   peux	   qu’espérer	   que	   les	   instances	   supérieures	   de	   la	   FBBB	   comprendront	   qu’il	   est	  
important	   et	   urgent	   de	  prendre	  des	  mesures	   et	   de	   trouver	   les	  moyens	   pour	   sauver	   notre	  
sport	  de	  l’asphyxie	  dont	  il	  souffre.	  
	  
L’agréation	  du	  billard	  comme	  “sport”	  constitue	  sans	  nul	  doute	  une	  contribution.	  

	  
Si	  vous	  partagez	  mon	  avis	  sur	  la	  question,	  parlez-‐en	  au	  sein	  de	  votre	  club,	  au	  niveau	  
du	  district,	  de	  la	  région,	  de	  la	  FBBB	  …	  
	  
En	  espérant	  que	  le	  changement	  se	  fera	  !	  

	  


